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Pět rigorózních prací z práv je zřejmě opsaných 

PLZEŇ Pět prací, které se shodují ve více než 50 procentech s nějakým jiným dokumentem. 

To je výsledek kontroly rigorózních prací Právnické fakulty Západočeské univerzity v Plzni. 

„Celkem jsme softwarem Masarykovy univerzity nechali prověřit 139 prací, což je zhruba 

třetina z celkového počtu,“ řekl prorektor Jan Rychlík.  

     Univerzita nechala prověřit jen práce, které šly nahrát v elektronické podobě a systém je 

přijal. U 91 prací byla shoda textu nulová, do deseti procent shody s jinými texty vykazovalo 

34 prací, od 20 do 30 procent mělo shodu devět prací. U již zmíněných pěti to bylo více než 

50 procent. Rektor Josef Průša už dříve sdělil, že v jednom případě program dokonce určil 

práci jako totožnou. Podle Rychlíka se nyní s pracemi budou muset seznámit jejich vedoucí, 

kteří určí, zda se jedná opravdu o plagiát. Program dokáže totiž určit, že text se shoduje, už 

ale neřekne, kdo od koho opisoval.  

     Rektor univerzity nechtěl výsledky komentovat. „Ty výstupy nejsou natolik vypovídající, 

aby bylo možno je nějak komentovat. Je ještě zapotřebí posouzení lidským činitelem, který 

teprve pozná, zda se jedná o plagiát nebo zda byla práce použita někým jiným,“ uvedl Průša 

na včerejší tiskové konferenci. Výsledky nyní dostane k posouzení proděkan právnické 

fakulty pro studium, který rozhodne o dalším postupu. „Je pravda, že některé práce jsou z 

roku 2001 a 2002, se kterými už se těžko něco udělá,“ připustil ale Rychlík.  

     Západočeská univerzita pokračuje i nadále s odebíráním titulů. Kdy bude vše dokončeno, 

zatím není jasné. Rektor řekl, že by vše rád stihl do konce svého funkčního období v únoru 

2011.  

     Správní řízení bylo dosud pozastaveno u šesti ze sedmi bakalářů. Sedmému se stále 

nepodařilo doručit dopis o zahájení řízení. „Ti zbylí dodali všechny potřebné dokumenty a 

není tedy důvod ve správním řízení pokračovat,“ informoval Průša.  

     Prověřování pokračuje i u problematických držitelů titulu Ph. D., kde už dříve univerzita 

kývla u dvou na odebrání. Skončeno není ani prověřování držitelů titulu Mgr. a JUDr. Průša 

odhadl, že zhruba u deseti až patnácti případů se bude v řízení pokračovat.  

     Celkem dvanácti lidem se zatím nepodařilo doručit rozhodnutí o zahájení správního řízení. 

ZČU si proto vyžádala odministerstva vnitra aktuální adresy. 
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